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BROI.0002.7.2017 
 
 
 
 

Protokół nr XXVIII/17 
z obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku  

z dnia 27 października 2017 rok 
 

1. Otwarcie XXVIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Wierzowiecki - Przewodniczący Rady dnia  27 października 2017 roku 
o godzinie 1304 otworzył obrady XXVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Przewodniczący 
Rady powitał: radnych, Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Marka 
Jaskulskiego – Wicestarostę,  Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu,  kierowników 
jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków masowego przekazu, a także 
wszystkich obecnych na sali obrad.  
Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział  17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
Na obrady przybył Pan Andrzej Stasiak. W obradach uczestniczyło 18 radnych.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, otrzymali 
Państwo wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu.  
Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada 
Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, starosta.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały 
w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone  w statucie. 
Poinformował  także, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku uzupełnienia lub 
zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia wprowadzonych, nowych 
punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii właściwej komisji do 
przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Na obrady przybyli radni:  Pani Jadwiga Fijałkowska oraz Pan Wojciech Rudziński. 
W obradach uczestnicz 20 radnych.  
Przewodniczący Rady zapytał – czy któryś  z uprawnionych podmiotów chciałby w tej chwili 
zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad XXVIII sesji ?  
Przewodniczący Rady poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 
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26 października  2017 r. wniósł o: 
 zmianę porządku obrad poprzez:  

- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2017 – 2026 wraz z tekstem jednolitym, 
- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz 
z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są jeszcze wnioski o zmianę porządku obrad XXVIII 
sesji?  
Wobec braku wniosków o zmianę porządku obrad XXVIII sesji, Przewodniczący Rady 
poprosił  przedstawiciela wnioskodawcy o uzasadnienie wniosków.   
Radny Tomasz Chymkowski zaproponował, aby Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut 
przerwy na zapoznanie się ze sprawozdaniem a w międzyczasie na sesję dotrze Skarbnik 
Powiatu i dokona uzasadnienia wniosku.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie i poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 
ustawy o samorządzie powiatowym rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 
Pani Iga Przystałowska - Skarbnik Powiatu poinformowała, że autopoprawka w stosunku 
do wieloletniej prognozy finansowej jest podyktowana  koniecznością dostosowania tego 
dokumentu do uchwały budżetowej, ponieważ  w kolejnym punkcie również skarbnik prosi 
o rozszerzenie porządku obrad o autopoprawkę związana z budżetem powiatu włocławskiego 
na rok 2017. W wieloletniej prognozie finansowej w załączniku nr 2 przedsięwzięcia 
zaistniała konieczność dostosowania limitu wydatków związanych z projektem realizowanym 
przez PCPR we Włocławku -  „Rodzina w centrum”. Natomiast jeżeli chodzi o wprowadzenie 
autopoprawki do projektu budżetu powiatu włocławskiego to jest ona podyktowana 
otrzymanym przez powiat zmianami decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Po stronie 
dochodów i wydatków istnieje konieczność wprowadzenia tych zmian, jak również wniosków 
dysponentów części budżetowej. Jeśli radni będą mieli szczegółowe pytania to Skarbnik 
udzieli odpowiedzi. Skarbnik poprosiła Wysoką Radę o poszerzenie porządku obrad o w/w 
punkty.   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem punktu 9 zmienionego porządku 
obrad XXVIII sesji autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2026 wraz 
z tekstem jednolitym i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2017 – 2026 wraz z tekstem jednolitym i tym samym punkt 9  porządku 
obrad otrzymuje brzmienie:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2026 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady zapytał, kto  jest za uzupełnieniem punktu 10 porządku obrad XXVIII 
sesji autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. wraz z tekstem 
jednolitym i przeprowadził procedurę głosowania.  
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Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu  postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad autopoprawki   do 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. i tym samym punkt 10  porządku 
obrad otrzymuje brzmienie:    
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity).  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXVIII sesji, po przyjęciu przez Wysoką 
Radę zmian, składa się z 16 punktów. Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do jego 
realizacji.  
Porządek obrad XXVIII sesji Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego proponuję powołać na sekretarzy obrad XXVIII Sesji: Pana Karola 
Matusiaka i zapytał – czy wyraża Pan zgodę?  
Radny Karol Matusiak wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad Panią Annę Kozłowską i zapytał – 
czy wyraża Pani zgodę? 
Radna Anna Kozłowska wyraziła zgodę.  
Przewodniczący Rady  zapytał czy są inne kandydatury? 
Nie było innych kandydatur. 
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za tym, aby Pan Karol Matusiak był Sekretarzem 
obrad XXVIII Sesji i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się – 1 
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za tym, aby Pani Anna Kozłowska była Sekretarzem 
obrad XXVIII sesji i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się – 1 
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXVIII Sesji zostali: Pan Jan Krzyżanowski i Pani Anna Kozłowska.   
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
Na obrady przybył Radny Jan Krzyżanowski. W obradach uczestniczy 21 radnych.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXVII/17 z dnia 22 września 2017 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXVII Sesji, który był do 
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wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. 
Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni mogą zgłosić 
zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, nie 
później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół ma być 
przyjmowany.  
Jednocześnie poinformował, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, do którego 
nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego rady, rada 
przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli 
nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie protokołu 
potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Wobec braku głosu  sprzeciwu 
Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr XXVII/17 z dnia 
22 września 2017 roku.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

22 września 2017 roku do dnia 18 października 2017 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 października 
2017 roku do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. 
Radni otrzymali  sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 22 września 
2017 roku do dnia 18 października 2017 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 22, 
28 września 2017 r., z dnia 5, 10, 13 października 2017 r.  W dniu dzisiejszych obrad 
otrzymaliście Państwo sprawozdanie starosty z działalności zarządu w okresie od dnia 19 
października 2017 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia  19 października 2017 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. Informuję 
jednocześnie, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego osoba ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos?  
Radny Wojciech Rudziński zadał pytanie dotyczące budowy centrum zawodowego ZS 
w Chodczu. Zarząd Powiatu upoważnił starostę do wystąpienia w sprawie decyzji 
o warunkach zabudowy. Radny zapytał, czy jest koncepcja budowy tej szkoły? Ile będzie 
kosztować ta inwestycja? W jakim okresie czasu będzie to budowane? Radny przypomniał, że 
Rada Powiatu w I kadencji w tym pomieszczeniu, w 2001 roku podjęła decyzję o przejęciu 
budynku po fabryce mebli za przysłowiową złotówkę. Powiat zainwestował 300 000 zł 
w remont a następnie przystąpiono do przystosowania budynku do potrzeb szkoły. Na ten cel 
wydano około 2,5 mln zł.  Powiat nie miał takich środków finansowych i zaciągnął kredyt na 
okres 5 lat. Szkoła ta miała dobrze funkcjonować na lata. Po okresie 15 lat radni czytają, że te  
budynki należy zlikwidować. W związku z tym, radny zapytał, gdzie była rada i kto 
podejmował decyzję?  Radny zgadza się, że ten budynek nie jest dostosowany do potrzeb 



 5 

szkoły. Wyjście ze szkoły jest na chodnik przy ulicy, nie ma żadnego zaplecza. Radny 
zapytał, czy teraz powtórzy się to samo? Niektórzy radni pamiętają o tym jaką decyzję 
podejmowali. W tych latach ZS w Kowalu budował warsztaty. Cena kosztorysowa 
warsztatów budynku o długości ponad 70 i szerokości 18 m wynosiła 1 200 000 zł i powiat 
nie miał na to pieniędzy. Szkoła wybudowała to za 50% wartości kosztorysowej. Radnego 
zabolało to, że dla Chodcza były pieniądze a dla ZS w Kowalu nie. Według oceny radnego 
koszt inwestycji będzie wynosił ponad 10 000 000 zł. Radny chciałaby się dowiedzieć, czy 
będzie to sama szkoła, czy sala gimnastyczna również? Jeśli będzie to cały kompleks to 
wartość inwestycji może być ponad 20 000 000 zł. To jest dość duża kwota i są to pieniądze 
publiczne bez względu na to, czy są to środki unijne, czy też nie i według radnego to chyba 
Rada Powiatu powinna podjąć taką decyzję?  
Pan Kazimierz Kaca - Starosta Włocławski odpowiedział, że powiat nie będzie budował tej 
szkoły z własnych środków, ponieważ będzie starał się pozyskać je z środków UE. Jest to 
kwota około 2,5 mln zł. Powiat będzie starał się pozyskać te środki. To nie będzie 
podejmował Zarząd Powiatu, tylko Rada Powiatu. Nie może być takiej sytuacji, że to Zarząd 
Powiatu będzie podejmował decyzje. Jeśli Rada Powiatu będzie miała inne zdanie 
i w głosowaniu podejmie taką decyzję, to szkoła nie będzie budowana. Co do celowości, to 
szkoła w Chodczu mieści się 3 miejscach: w budynku przy ul. Kaliska 9/ 11  na przeciw 
Urzędu Gminy w Chodczu, przy ul. Kościuszki oraz ulicy Nowej. Według trzeba dążyć do 
tego, żeby to było w jednym obiekcie i żeby to była szkoła nowoczesna. Właścicielem 
budynku przy ul. Kościuszki jest powiat włocławski, przy ulicy Nowej również właścicielem 
jest powiat włocławski. Budynek główny, w którym znajduje się szkoła jest własnością 
gminy, a powiat ma użyczenie nieodpłatne. Starosta rozmawiał z Burmistrzem na temat 
podpisania porozumienia w zakresie tego budynku. Przed podjęciem jakichkolwiek decyzji 
starosta spotka się  z burmistrzem Chodcza, aby powiat mógłby zamienić na inny budynek 
lub dokonać sprzedaży. Wiele osób się pytało odnośnie domów dziecka, dlaczego są 
budowane. Są nowe wyzwania. Staroście podoba się nowa hala sportowa w Kowalu.  Decyzje 
podejmowane o przekazaniu ZS w Kowalu pod Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi też 
budziły kontrowersje i pytano starosty, czy powiat dobrze robi. Z perspektywy czasu szkoła 
w  Starym Brześciu i szkoła w Kowal na tym zyskały. Najważniejsze, żeby był piękny obiekt. 
Jeśli środki powiatu plus środki unijne pozwolą, to powstanie kolejny nowy obiekt 
w Chodczu. Jeśli będzie jakiekolwiek ryzyko, że środki zewnętrzne nie będą wykorzystane, to 
starosta nie będzie narażał powiatu na rozpoczęcie tej budowy. Kosztorys takiego obiektu   
opiewa na kwotę 6 000 000 zł. Środki zewnętrzne w granicach 2,5-3 mln zł plus środki 
własne powiatu, który na to stać, ponieważ perspektywa sprzedaży tamtych obiektów nie 
stwarza żadnego zagrożenia dla powiatu. Na pewno powiat będzie musiał trochę 
zainwestować swoich środków. Starosta powiedział, że są rozmowy daleko zaawansowane. 
Kwota 2,5 mln zł jest możliwa do pozyskania. Żeby móc ubiegać się o dofinansowanie to 
musi być koncepcja i opracowana dokumentacja. Tam jeszcze jest jeden problem, ponieważ 
powiat nie jest do końca właścicielem tej działki. Powiat ma  w użytkowaniu 1,5 ha. To już 
nie jest własność Skarbu Państwa tylko nowej instytucji, która powstała. Powiat uruchomiał 
czynności, aby przejąć tę działkę 1,5 ha na własność.  Należy to uregulować. To muszą być 
mądre decyzje. Jeśli udałoby się pozyskać jeszcze 1 mln zł na wyposażanie warsztatów, to 
byłaby niebagatelna suma 3,5 mln zł i szkoda byłoby tego nie wykorzystać. Nie ma takich 
decyzji, które narażałyby powiat na niebezpieczeństwo. Przy doświadczeniu 
współpracowników, to Starosta jest w  stanie to pokonać. Starosta rozmawiał z Panią 
Dyrektor, aby otworzyć szkołę XXI wieku, ale nie ma takiej potrzeby, niech to będzie szkoła 
z możliwością rozbudowy.  
Radny Wojciech Rudziński powiedział, że ta decyzja, która zapadła w I kadencji Rady 
Powiatu we Włocławku była nierozsądna, ponieważ była koncepcja budowy nowej szkoły a 
podjęto decyzję o przejęciu budynku i remoncie. Radny nie chciałby, żeby się to powtórzyło. 
Radny zapytał, czy będzie to budynek szkolny, czy warsztaty również?  
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Starosta Włocławski powiedział, że jeśli chodzi o pierwszą decyzję to starosta z radnym 
zgadza się w 100%. Starosta w swoim życiu wybudował dwie szkoły i na pewno gdyby miał 
podejmować decyzję i proponować radzie, to nigdy by nie proponował, aby w  tamtych 
obiektach powstała szkoła. To był kiedyś zakład pracy. Starosta zaznaczył, że nie można nic 
powiedzieć w tym zakresie, bo zostało to wyremontowane prawidłowo i praca Dyrektora 
włożona w tą szkołę przynosi efekty, szkoła jest zadbana. Jeśli chodzi o halę sportowa to 
będzie ona tylko w koncepcji. Na dzień dzisiejszy jest mowa o warsztatach i szkole. Starosta 
w tej sprawie rozmawiał z dwoma projektantami, aby przedstawili swoje koncepcje. Starosta 
uważa, że powinny to być warsztaty w granicach 400 m2 i szkołą w granicach 
15 pomieszczeń plus sanitariaty, korytarze itd. Sprawa hali sportowej może być ujęta  
w koncepcji, ale nie jest to temat na dzisiaj. Plan przewiduje, że  wszystko zmieści się na 
działce, jeśli zostanie dokupione  50 arów drugiej działki. Wtedy  na 2 ha można wybudować 
boisko, warsztaty i szkołę. Boisko wielofunkcyjne to nie jest aż tak duży koszt.  Temat hali 
sportowej to sprawa otwarta, ale perspektywiczna w czasie, aby to zaplanować i w przyszłości 
móc wybudować.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że z jednej strony cieszy radnego dyskusja na temat 
oświaty, tak rzadko inicjowana  w powiecie włocławskim. Radny będzie z należną uwagą 
przyglądał się temu projektowi, którego nie ocenia na ten moment. Radny uważa, że każde 
działania, które poprawią warunki oświaty i edukacji w powiecie włocławskim, są działaniem 
słusznym. Radny będzie w tym kierunku myślał i działał. Radny sprostował, że niektórzy 
radni pamiętają I kadencję. Na tej sali są 3 osoby, które w I kadencji miały zaszczyt zasiadać 
i miały możliwość podejmowania decyzji. Tymi osobami są: Pan Zygmunt Wierzowiecki – 
Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku, Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławski 
i Pan Piotr Stanny – radny Rady Powiatu we Włocławku. Radny jest daleki od tego, aby tak 
stanowczo oceniać działania tych osób, których po części nie ma i tych działań, które były 
podejmowane w określonym czasie i określonych warunkach. Jeśli ktoś mówi, że to był błąd 
– Pan Kazimierz Kaca powiedział, że to był błąd-przyznał się do błędu, który wtedy popełnił. 
Według radnego nie był to błąd. Rok 2000 -2001 to był czas, kiedy Polska marzyła o tym, 
żeby wejść do UE, aby móc pozyskiwać środki m.in. na edukacje. Jeśli radni spojrzeliby na 
budżet powiatu, który wyniósł tyle co na dzień dzisiejszy średni budżet gminy rzędu 
30 000 000 zł, to mieliby obraz co można było zrobić? Można było zrobić to co uczyniono. 
Można było podejmować takie decyzje, aby młodzież w miarę godnych i normalnych 
warunkach mogła się uczyć. Radny podziękował tym co to zrobili. Jest wiele pokoleń 
świetnych mieszkańców powiatu włocławskiego, który ukończyli ZS w Chodczu, są 
doskonałymi fachowcami, niezależne od tego, czy biurko było klasy niższej, czy wyższej. 
Radny będzie bronił tych nieobecnych, którzy podejmowali decyzje trudne przy braku 
środków finansowych. Dzisiaj jest łatwiej, ponieważ są pieniądze, tylko trzeba umieć po nie 
sięgnąć. Wtedy tych pieniędzy nie było. Rada Powiatu I kadencji pracowała w zupełnie 
innych warunkach. Dyskusja jest dynamiczna i radny chciałby, aby radni mieli nieco szersze 
spojrzenie na rok 2000-2001, kiedy powiat zaczął działać, kiedy zaczął funkcjonować i kiedy 
przyszło mu borykać z ogromnymi problemami, również problemami w oświacie. Do tego 
projektu, o którym mówili przedmówcy radny odnosi się z dużym zainteresowaniem i będzie 
się temu przyglądał. Jeśli będą działania przekonywujące i słuszne, to radny będzie je 
popierał.  
Przewodniczący Rady przychylił się do słów pana radnego Piotra Stannego. W tamtych 
czasach były przez 4 lata pobudowane na gminnie Lubień Kujawski pobocza na 2 km. A jeśli 
chodzi o drogi to był program SAPARD i została wykonana droga na terenie Gminy 
Lubraniec. To, że powiat przejął budynek po firmie meblowej, to wszyscy byli zadowoleni, 
że uda się to pozyskać i zostało to zagospodarowane. 
Wiceprzewodnicząca Rady - Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że na terenie Gminy 
Chodecz powstają tereny inwestycyjne w związku  z tym będą nowe miejsca pracy a 
przedsiębiorcy będą chcieli zatrudnić odpowiednio wykształconą kadrę. Szkoła będzie miała 
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szanse uruchomić kierunki zgodne z zapotrzebowaniem firm tam powstających. 
Wiceprzewodnicząca Rady dodała, że ZS w Chodczu w tym roku osiągnął największy nabór  
i według Wiceprzewodniczącej Rady należy umożliwić ukończenie szkoły tym uczniom.  
Radny Karol Matusiak zadał pytanie dotyczące piątego posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 
5.10.2017 r. W sprawozdaniu jest następujący zapis: „(…) Bezpieczeństwo publiczne 
i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412  OSP, §2710 w §2 pkt 6 projektu umowy został 
dodany zapis w porównaniu do poprzednich umów, zobowiązuje się do zorganizowania 
spotkania przedstawicieli gminy oraz powiatu, podczas którego nastąpi uroczyste przekazanie 
zakupionego sprzętu  dla OSP.” Radny zapytał, czemu ma służyć to zobowiązanie? Czy do tej 
pory nie odbywało się to w podobny sposób?  A jeśli rzeczywiście miało to by się w taki 
sposób odbywać, że mają być przedstawiciele powiatu, to radnego uwaga jest taka, że można 
dopisać wszystkich radnych Rady Powiatu we Włocławku. Radny zaznaczył, że może się 
zdarzyć, że radni opozycyjni nie zostaną zaproszeni, co już się zdarzało wcześniej. Według 
radnego taki zapis jest krępujący dla tych, którzy otrzymują te środki i według radnego 
takiego zapisu w umowach nie powinno być, które zobowiązuje do zaproszenia. Według 
radnego wygląda to na rozpoczęcie kampanii wyborczej. 
Przewodniczący Rady powiedział, że Pani Wiceprzewodnicząca podpowiada, że kampania 
wyborcza trwa całą kadencję.  
Starosta Włocławski powiedział, że dokładnie to sprawdzi, co przekazał pan radny. 
Jednocześnie oświadczył, że nie ma żadnej kampanii. To pracownicy merytoryczni się tym 
zajmowali. Starosta tym tematem się nie zajmował. Jeśli uwaga będzie słuszna, to zostanie to 
skorygowane. Starosta zobowiązał się do udzielenie odpowiedzi na piśmie. Następnie 
Starosta ustosunkował się do wypowiedzi pana radnego Piotra Stannego. Starosta 
w  I kadencji był radnym Rady Powiatu we Włocławku wspólnie z Panem Zygmuntem 
Wierzowieckim, i Panem Piotrem Stannym. Można różnie dyskutować. Wówczas budżet miał 
30 000 000 zł. Starosta jest dumny bo powiat się nie rozrósł a budżet powiatu jest w granicach 
90 000 000 zł. Deficyt spada, nie ma zadłużenia i powiat idzie do przodu, a jeśli chodzi 
o szkołę, nikogo nie krytykując,  starosta powiedział, że w tym czasie kiedy powstawała 
szkoła w Chodczu, powstała również szkoła w Choceniu. Nie było środków unijnych 
i powstała szkoła. Jak się chce to można zbudować. Szkoła została zbudowana za 9 000 000 
zł. Nie było środków unijnych, a Starosta wówczas był Wójtem Gminy Choceń i szkoła 
została zbudowana. Gmina nie była wtedy zadłużona, a szkoła dalej stoi. Starosta powiedział, 
że radny Roman Gołębiewski, kiedyś słusznie powiedział, że jak ma być coś budowane to nie 
należy iść na skróty. Starosta zgadza się z Radnym Wojciech Rudzińskim, że pewne środki 
zostały wydatkowane. Jeśli chwilę by poczekano, to może dzisiaj tego tematu nie trzeba 
byłoby powtarzać. Starosta zgadza się z teorią Pana Rudzińskiego i tą teorię starosta będzie 
realizował. Każdy ma mieć prawo do własnego zdania. Był SAPARD, były inne środki i nie 
można mówić, że nie można było pozyskiwać. Jeśli tylko się chce, mając taką wspaniałą radę, 
można dokonać wiele.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że w wypowiedzi Pana Starosty usłyszał rzeczy, których nie 
zamierzał powiedzieć, ani nie powiedział. Odpowiedzialność wobec tej sali nakazywałaby 
powiedzieć jakie wówczas były realia. I tych realiów nie da się zakłamać. One takie były. 
Czym innym były budżety gmin, a czym innym był budżet rodzącego się powiatu. 
W I kadencji było dwóch starostów: Pani Maria Ciesielska i Pan Stefan Czajkowski, i do tej 
decyzji, którą wówczas określiła Rada Powiatu, w której starosta wówczas zasiadał, należy 
się odonieść z należytym zrozumieniem. Nie jest złą rzeczą przypominanie historii. Radni są 
świadkami żywymi tej historii. Nie ma nic do rzeczy to, co starosta powiedział w kontekście 
słów wypowiedzianych przez radnych. Radny poprosił o uszanowanie. Jest mowa o rzeczach, 
które miały miejsce i nie należy się obrażać. Należy się szanować nawzajem, o co starosta 
często apelował.  Starosta ma taki pogląd, ale to nie znaczy, że wszyscy ten pogląd będą 
podzielać. W wielu kwestiach radny się zgadza, w  wielu się nie zgadza i radny stara się 
o tym mówić w sposób normlany.  Niepokojące w ostatniej wypowiedzi  starosty było to, że 
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podoba mu się koncepcja jednego radnego i będzie ją realizował. Jest pewna hierarchia: jest 
organ stanowiący i organ wykonawczy. Niech zarząd na czele z Przewodniczącym Zarządu 
realizuje te decyzje i te uchwały, które zostały podjęte przez Radę Powiatu, a nie zgodnie ze 
wskazaniem jednego lub drugiego radnego. Natomiast na temat edukacji radny chętnie będzie 
rozmawiał i dyskutował. Radny zaprasza na kilkugodzinną polemikę również prywatnie, 
ponieważ radnemu sprawy edukacji były bliskie przez 20 lat zawodowego życia, niezależnie 
od tego, że w samorządzie również się tym zajmował. Radny zaprosił do dyskusji. Starosta 
rozmawia z wieloma radnymi, ale nie ze wszystkim. Radny zadeklarował, że jeśli ze strony 
starosty padnie sygnał „Piotrze chodź porozmawiajmy o problemach oświaty”, to radny jest 
do dyspozycji. 
Radny Marek Jaskulski -Wicestraosta ustosunkował się do pytania zadanego przez 
radnego Karola Matusiaka. Dotacje udzielane są od kilku lat. W tym roku dotacja jest 
z różnych względów wyższa niż w roku ubiegłym. Podczas rozmów z przedstawicielami 
OSP, na różnych uroczystościach, słyszy się, że powiatowi los straży jest obojętny, powiat się 
nie interesuje i nie udziela dotacji, tylko dzięki wójtom / burmistrzom OSP  otrzymuje środki  
w wysokości 3000- 4000  zł. Wicestarosta powiedział, że powiat czyni pewne dobro, a dobro 
powinno być ciche i pokorne, ale z drugiej strony, aby odeprzeć te zarzuty, to uważa za  
przyzwoite obecność gospodarza wójta / burmistrza, który zawsze pozostanie najważniejszą 
osobą dla lokalnej społeczności gminy, a etatowy członek zarządu niech będzie tego 
świadkiem. Nikt nie chce się licytować, kto jest ważniejszy i kto więcej dał. Każdy ma swoje 
zadania i na ile skromne środki budżetowe pozwalają, to powiat wspiera OSP. Byłoby to 
pożądane, ponieważ to zarząd powiatu odpowiada, a szczególnie pan starosta, za 
reprezentowanie powiatu na zewnątrz, aby etatowy członek zarządu był na takim przekazaniu.  
Starosta Włocławski poinformował radnych, że został drugi raz przesunięty termin realizacji 
zadania – ul. Dobrzyńskiej. Podczas wizji drogi obecni byli radni z tego terenu: Pani Barbara 
Wałęsa, Pan Jan Krzyżanowski, Pan Tomasz Jezierski, którzy widzieli, że ze względów 
atmosferycznych i nie tylko, nie uda się zrealizować tego zadania w terminie. Były błędy 
wykonawcy, inwestora - to się złożyło na negocjacje. Nie ma żadnych wzrostów kosztów, jest 
ta sama cena po przetargowa. Była wola przesunięcia terminu do 30 października. Starosta 
dzisiaj rozmawiał z panem Tomaszem Jezierskim, który bezpośrednio nadzoruje tą inwestycje 
i twierdzi, że jest to realne, aby do 30.10.2017r. było zgłoszenie odbioru a w imieniu 
inwestora pan Dyrektor Wiśniewski informując starostę wskaże termin. Drugi temat to 
sprawa porozumienia powiatu z Miastem Włocławkiem odnośnie PUP we Włocławku. Na 
sali obecna jest pani dyrektor i jeśli będzie potrzeba, to dyrektor zabierze głos. Zarząd jest 
zaniepokojony tą sytuacją. Do 15.10.2017r. powinno zostać podpisane porozumienie 
z Urzędem Miasta Włocławek odnośnie współfinansowania tak ważnej instytucji, jak PUP 
we Włocławku. Do tej pory nie zostało podpisane porozumienie. Powiat wystąpił na piśmie.  
Wczoraj odbyło się posiedzenie Powiatowej Rady Rynku Pracy. Na sali obecni są 
członkowie: Pani Anna Kozłowska, Pan Jerzy Donajczyk, Pan Roman Tomaszewski. Starosta 
zwraca się z apelem do Prezydenta, aby jak najszybciej podpisać porozumienie. 
W międzyczasie zmieniają się zasady dofinansowania oraz sprawy finasowania PUP we 
Włocławku ze strony ministerstwa.  Starosta mówił na poprzedniej sesji rady powiatu, że są 
planowane podwyżki dla wszystkich pracowników w powiecie włocławskim. Bardzo złą 
praktyką byłoby pominąć tą ważną instytucję dla powiatu - PUP. Można różnie dyskutować, 
ale nie jedna osoba prosi o wparcie panią drektor,  w szczególny sposób bezrobotni. W PUP 
we Włocławku pracuje około 100 osób, którzy robią wszystko, żeby były środki unijne 
i możliwość tworzenia miejsc pracy, pozyskiwania środków na tworzenie nowych podmiotów 
gospodarczych. Skarbnik wyliczyła, że gdyby powiat nie otrzymał na tym samym poziomie 
wsparcia z Miasta Włocławek, to z tego tytułu podwyżki są zagrożone.  Budżet musi zostać 
przyjęty przez Zarząd Powiatu do dnia 15.11.2017. r. i nie będzie to proste po odpowiedzi 
pana Prezydenta, który bierze pod uwagę tylko proces inflacji. Jeśli nic się nie zmieni, ze 
strony miasta, to będą musiały nastąpić zwolnienia nawet 20 osób, co by odbiło się 
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negatywnie na jakości pracy PUP. To nie jest łatwa praca. Różne są teorie czy urzędy pracy 
są potrzebne, czy nie. Na dzień dzisiejszy można się zastanawiać i dyskutować, ale  starosta 
nie wyobraża sobie, żeby była taka sytuacja, aby dzisiaj zostawić samą sobie ważną 
instytucję, przy 18 % bezrobocia. Starosta poinformował, że takie rozmowy będą 
prowadzone. W dniu wczorajszym, po posiedzeniu Powiatowej Rady Rynku Pracy,  zostało 
wysłane pismo do Pana Prezydenta. Starosta był na posiedzeniu rady z panią skarbnik 
powiatu, panem Lechem Chymkowskim – Naczelnikiem Biura Rady i Ochrony Informacji 
oraz panią kadrową, a ze strony miasta nie było żadnego przedstawiciela. Byli obecni 
członkowie Powiatowej Rady Rynku Pracy, ale nie wszyscy. Wszyscy głosowali jednogłośnie 
z takim apelem, aby  wspomóc PUP we Włocławku. Jeśli nie będzie podpisane porozumienie, 
to Zarząd Powiatu będzie musiał podjąć decyzję. Może dojść do sytuacji, że będą duże 
problemy ze spięciem budżetu. Projekt budżetu do 15.11.2017 r. musi zostać złożony. 
Starosta pisemnie zwróci się do Prezydenta o spotkanie w poniedziałek, aby dokonać 
uzgodnień. Tu są dwa główne aspekty: sprawa 300 000 zł, które zostały zmniejszone 
z budżetu państwa, drugi temat to jest w granicach 300 000 zł na podwyżki w wysokości 
ponad 200 zł na osobę. Starosta nie chciałby burzyć tego, co jest dobre. To jest doświadczona 
kadra, ludzie, których powinno się cenić, aby nie doszło do tego, że pewna kadra będzie 
odchodzić. Starosta poinformował, że zostało skierowane pismo do Prezydenta, szefów 
klubów radnych Rady Miasta i Rady Powiatu. Starosta poprosił panią dyrektor o zabranie 
głosu. 
Pani Bożena Stępniewska – Dyrektor PUP we Włocławku poinformowała, że pan starosta 
bardzo dokładnie przedstawił w jakiej sytuacji znajduje się PUP we Włocławku. Dyrektor 
przedstawiła dane, które przekonają, że sytuacja pracowników jest bardzo trudna. Średnie 
wynagrodzenie w PUP wynosi netto 2051 zł. Pracownicy z 20 letnim stażem pracy otrzymują 
1979 zł. Od 2 lat pracownicy nie otrzymywali podwyżek. Ostania podwyżka w wysokości 
150 zł była w 2015 roku. Przez 2 lata PUP we Włocławku wraz z panem Starostą 
występowali do Prezydenta o podwyżki,  załoga złożyła petycje na ręce Starosty ze 100 
podpisami. Prezydent miał się zastanowić, ale nie było żadnych skutków. Jeśli chodzi 
o współfinansowanie w 2018, to miasto ma 56,5%, a powiat 43,5%. Większość wydatków 
jest po stronie miasta. Porozumienie powinno już zostać podpisane do 15.10.2017 r. 
W poprzednich latach również zdarzały się opóźnienia. Jeśli w poniedziałek odbędzie się 
spotkanie z Panem Prezydentem, to może będzie więcej informacji na ten temat. Zmniejsza 
się liczba bezrobotnych. Powiat ma obecnie około 18%, a na początku roku było to około 
22%. Są to aż 4 punkty procentowe. Jest to zasługa działalności PUP, jak i rozwoju 
gospodarczego w kraju. W większości PUP we Włocławku wydaje najwięcej środków 
finansowych na aktywizację osób bezrobotnych. W 2015 były tylko 32 000 000 zł, w 2016 
roku  39 300 000 zł, a w 2017 aż 43 000 815 zł, przy nie zwiększającym się zatrudnieniu 
w PUP, czyli środki zostały rozdysponowane przez tą samą kadrę. PUP dostaje dodatkowe 
środki i dodatkowe zadania. Doszedł do realizacji Krajowy Fundusz Szkoleniowy dla 
pracodawców, to jest prawie 1 000 000 zł do wydania. PUP otrzymał 8 500 000 zł na 
refundację wynagrodzeń do 30 roku życia i to wszystko jest realizowane bez żadnych 
dodatkowych etatów. Nowe formy takie jak: bon stażowy, szkoleniowy, to są dodatkowe 
zadania do realizacji niewiążące się z nowymi etatami. Obciążenie pracowników jest bardzo 
duże. Natomiast chęci wśród bezrobotnych są bardzo małe do podjęcia pracy. Na jedna ofertę 
sprzedawcy PUP we Włocławku musiał wezwać 41 osób, aby zrealizować jedną ofertę. Na 
kucharza - 46 osób, na ślusarza - 39 osób, na blacharza samochodowego - 33 osoby. To są 
bardzo proste przykłady, jak bezrobotni chcą pracować. Jakie wysiłki urzędnicy muszą 
włożyć w to, żeby realizować oferty pracy od pracodawcy. Dotychczas PUP we Włocławku 
finansowany był przez powiat włocławski, Miasto Włocławek i Fundusz Pracy z Ministerstwa 
tak będzie do końca roku 2017. W przyszłym roku mają być inne zasady. Już wiadomo, że ma 
to być 30% mniej. Księgowa wyliczała, że to będzie mniej o 311 000 zł. Środki z Funduszu 
Pracy to była kwota prawie 1 500 000 zł, oprócz współfinansowania z powiatu włocławskiego 
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i Miasta Włocławek. Środki były przeznaczane na wynagrodzenia dla doradców klienta, a 
w tej chwili jeśli tych pieniędzy zabraknie, pomijając te podwyżki, to dyrektor będzie 
zmuszona zredukować zatrudnienie – ograniczyć zatrudnienie, ale w ślad za tym będzie 
musiała zrezygnować z 10 etatów, które dotychczas są finansowane z projektów unijnych. 
W PUP we Włocławku realizowane są 2 projekty unijne: Program POWER i projekt RPO. 
Tam jest zatrudnionych po 5 osób na jeden projekt do jego realizacji. Dyrektor musi utrzymać 
zatrudnienie sprzed wejścia w projekt, czyli z 2014. Nie może zmniejszyć zatrudnienia, 
ponieważ, jeśli się zmniejszy nie będzie można finansować tych etatów i wtedy następne 10 
osób należałoby zwolnić. Jeśli będzie mniej etatów, to PUP nie będzie w stanie wydatkować 
środków finansowych. Mimo, że jest wysoka stopa bezrobocia jednostka będzie otrzymywać 
środki, ale nie będzie odpowiedniej liczby pracowników, żeby to wszystko wydatkować. 
W przypadku pracowników do 30 roku życia, to refundacje są co miesiąc, dodatkowo  trzeba 
wydać setki decyzji w sprawie staży, bonów na zasiedlenie itd.  
Radny Roman Gołębiewski powiedział, że radni sytuację PUP we Włocławku znają od 
wielu lat. Z jednej strony zaletą jest, że powiat współpracuje z miastem, że to jest duży urząd 
pracy i zawsze łatwiej jest pewne programy realizować. Do tej pory było tak, że większość 
zakładów pracy znajdowało się na terenie miasta. Łatwiej było ludziom z powiatu starać się 
o pracę. Teraz realia się zmieniają, aczkolwiek zdaniem radnego jest korzyść współpracy 
miasta z powiatu. W łatwiejszy sposób wszystko zorganizować. Na tym etapie to jest głównie 
rola Pana Starosty i Zarządu, aby z Panem Prezydentem negocjować. O tym mówi 
porozumienie. Radni mają nadzieję, że w taki sposób uda się Zarządowi Powiatu i Panu 
Staroście, który nadzoruje PUP, te rozmowy przeprowadzić, że w ramach współpracy uda się 
to zrobić. W dzisiejszych czasach taki podział zarobków w urzędzie to jest sprawą niebywała. 
Radni dyskutowali, że większą wypłatę otrzymuje nowy pracownik w Biedronce, czy Lidlu. 
Odrębnym tematem jest to, co mówi pani dyrektor odnośnie bezrobocia w powiecie i chęci 
tych ludzi do pracy. O tym można byłoby dyskutować bardzo długo. Realia się zmieniły, 
gdzie o ludzi do pracy jest bardzo ciężko. Radny zapytał - na jakim etapie są uzgodnienia 
z Prezydentem Miasta odnośnie terenu na ulicy Stodólnej? Starosta deklarował, że 
uzgodnienia są daleko zaawansowane i pozostały tylko formalności. Radny zapytał, kiedy 
będzie realizowana inwestycja? Radny zapytał o kwestie zmiany drogi powiatowej 
Włocławek-Kruszyn na drogę wojewódzką? Jak wygląda współpraca i jak te rzeczy zostały 
uzgodnione? Nie negując ważności PUP radny życzył panu staroście, aby udało się to 
z Prezydentem uzgodnić, żeby pracownicy godnie zarabiali.  
Starosta Włocławski powiedział, że wyraził nadzieję, iż dojdzie do spotkania, o które 
Starosta poprosił na piśmie, ponieważ w inny sposób nie można było się umówić z Panem 
Prezydentem. Starosta myślał, że do tego spotkania dojdzie w dniu wczorajszym. Prezydent 
nie ma woli rozmawiania na temat PUP we Włocławku. Starosta jest optymistą i uważa, że 
dopóki jest wola, to trzeba rozmawiać. Jeśli chodzi o teren na ulicy Stodólnej, to w tym 
zakresie odpowiedzi udzieli  Pan Tomasz Jezierski– członek zarządu. Uchwała Rady Miasta 
została podjęta, a teraz jest oczekiwanie na uprawomocnienie się wszystkich decyzji. To też 
musi być wola ze strony Prezydenta, który jest organem wykonawczym. Jeśli to będzie, to 
zostaną podjęte działania. Jeśli chodzi o przekazania drogi to Rada Powiatu podjęła w tej 
sprawie uchwałę, ale powiat nie przekazuje tej drogi miastu, tylko urzędowi 
marszałkowskiemu. Starosta nie jest przygotowany do bezpośredniej odpowiedzi. Z tego co 
starosta wie, to już pewne dokumenty zostały przekazane. Starosta postara się to sprawdzić na 
jakim to jest etapie i starosta uważa, że do końca roku zostanie to uregulowane i przekazane. 
Problem największy dzisiaj jest z PUP we Włocławku. W budynku, w którym znajduje się 
PUP, nie były dawno wykonywane remonty, są grzejniki do wymiany, należy wykonać 
termomodernizację budynku, ale to jeszcze może poczekać. Natomiast trzeba szanować to, co 
się ma i nie można psuć tego co się ma. Jest ten kierunek i ta wola ze strony rady i za to 
starosta dziękuje. Trzeba zrobić wszystko, aby PUP miał spokój i pracował na rzecz osób, 
które potrzebują pracy. Jeśli byłaby konieczność i potrzeba, to starosta zwróci się do 
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Przewodniczącego Rady o zwołanie sesji Rady Powiatu we Włocławku. Jeśli nie będzie tych 
środków, to trzeba będzie się zastanowić a zarząd powiatu będzie podejmował decyzję, co do 
prowizorium budżetowego. Nie można tej instytucji zostawić samej sobie. Trzeba być 
spokojnym, nie można mieć zapędów dyktatorskich, starosta będzie informował o wszystkim 
i będzie prosił, aby odbyła się sesja nawet bez komisji. W najgorszym przypadku jakby nie 
chciano zwalniać pracowników i dać podwyżki to jest kwota około 600 000 zł. Zarząd sam 
takiej decyzji nie podejmie i wówczas będzie potrzebne zezwolenie rady. Według starosty to 
najgorsza opcja. Ktoś może powiedzieć, że to sztuka negocjacji, tylko do negocjacji 
potrzebny jest partner w tym zakresie.  Po spotkaniu z Prezydentem Starosta przedstawi 
radzie jakie zostały podjęte decyzje.  
Radny Roman Gołębiewski zapytał czy radni mają rozumieć to w ten sposób, że są 
problemy przy współpracy powiatu z Miastem Włocławek nie tylko na kanwie Urzędu Pracy? 
Radny pamięta, że już takie sytuacje miały miejsce w poprzednich latach, że dość długo 
czekano na decyzje Prezydenta. W poprzedniej kadencji zawsze jakoś udawało się 
porozumieć. Pan Starosta sam użył stwierdzeń, że są uchwały i wszystko zależy od woli 
Prezydenta i nie wie jak to będzie. Według radnego zarówno miasto, jak i powiat, są 
samorządami w pewnym stopniu od siebie zależnymi i być może nie w sposób formalny, ale 
poprzez sposób istnienia na jednym terenie i jeżeli współpraca jest, to jest to z korzyścią dla 
dwóch stron. Radny zapytał czy rada ma się niepokoić, że dzieje się coś złego na tej linii? 
Jeżeli by tak było, to byłoby to ze stratą dla obu stron w wielu dziedzinach życia, te instytucje 
się przenikają w oświacie, drogach, pomocy społecznej. Czy Pan Starosta ocenia to w taki 
sposób, że współpraca zaczęła źle przebiegać, ponieważ jeszcze niedawno było mówione, że 
współpraca układa się dobrze a umowy zostaną lada dzień podpisane,  zarówno na działkę 
przy ul. Stodólnej, jak w wielu innych aspektach? Radny tak to zrozumiał z wypowiedzi 
starosty. Czy radni mają się czegoś obawiać, że ta współpraca może źle przebiegać? 
Starosta Włocławski powiedział, że jeśli będą jakieś niebezpieczeństwa, to będzie o tym 
informował. Nie ulega wątpliwości, że pewne rzeczy zaczynają zwalniać tempo. Jeśli w skali 
z samorządami gminnymi układa się współpraca na szóstkę,  tak tutaj tej szóstki nie można 
wystawić na dzień dzisiejszy. Będą prowadzone rozmowy i szukane rozwiązania. Starosta 
powiedział, że w przypadku ul. Dobrzyńskiej powiat proponował Miastu Włocławek, aby 
również współfinansowało tę inwestycje. Zadanie jest wykonane, a  Miasto nie widzi tu 
żadnego problemu i Starosta nie wie, czy to chodzi o jakąś pewną nieświadomość. Trzeba 
mieć nadzieję, że wszystko się ułoży. Starosta będzie robił ze swoje strony wszystko i na 
pewno nie narazi na szwank Rady Powiatu swoimi wypowiedziami.  Może to jest mniejsze 
doświadczenie, może są większe problemy w mieście Włocławek, niż w powiece 
włocławskim. Zmiany kadrowe w Radzie Miasta są i są podyktowane może innymi 
czynnikami. Współpraca między Zarządem Powiatu a Radą Powiatu, i starostą układa się 
modelowo. W mieście są może jakieś naciski polityczne, ale w to starosta nie będzie wnikał. 
Powiat będzie oczekiwał tego, aby powiat był partnerem dla miasta a miasto było partnerem 
dla powiatu, żeby były obopólne sukcesy z tego tytułu. Jeśli byłyby jakieś naciski nigdy 
starosta się nie podpisze pod warunkiem przejęcia części ulicy Wiejskiej. Byłby to kolejny 
wydatek na zrealizowanie tego zadania. Starosta powiedział, że w momencie przekazywania 
ul. Dobrzyńskiej był u ówczesnego prezydenta, który obecnie jest radnym, gdzie deklarował, 
że jeśli powiat pozyska środki to Miasto będzie w jakiś sposób współfinansowało zadanie. 
Budżet Miasta opiewa na kwotę pół  miliarda złotych a budżet gminy w wysokości ponad 
30 000 000 zł, Gmina Fabianki dokłada 1 000 000 zł a Miasto zero złotych. Przy takiej 
współpracy starosta nie może narażać powiatu na niebezpieczeństwo i dalej brnąc w  tym 
kierunku. Tam, gdzie jest współpraca, to są duże możliwości, przykładem są gminy. Starosta 
powiedział, że tylko tyle może powiedzieć na dzień dzisiejszy. Starosta powiedział, że 
sprawdzi te dwa tematy, które poruszył Radny Roman Gołębiewski. W poniedziałek starosta 
odbędzie spotkanie z Panem Wiśniewskim w tym zakresie. To, co radny powiedział, jest 
bardzo istotne. Starosta zastanawia się czy realizować uchwałę Rady Powiatu, czy nie 
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zwrócić się do Rady Powiatu z wnioskiem o odwrócenie tematu. Jeśli ktoś nie dotrzymuje 
pewnych zobowiązań i umów, to niech Rada wie jakim partnerem jest podmiot, o którym się 
rozmawia. Starosta nie ma zastrzeżeń do Rady Miasta, ponieważ uchwała została podjęta jeśli 
chodzi o temat działki przy ul. Stodólnej. Starosta w tym zakresie odbył spotkanie z 10 
radnymi Rady Miejskiej i są zaskoczeni, że nie jest realizowana sprawa działki na ul. 
Stodólnej.  To już jest dwa miesiące od podjęcia uchwały. Starosta był pewien, że jest to już 
tylko formalność. To jest sprawa organu wykonawczego. Do aktu notarialnego muszą 
przystąpić dwie strony i to miasto musi wyznaczyć termin. Jeśli będzie problem z PUP, to 
Starosta wystąpi do Przewodniczącego Rady o zwołanie sesji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że Pan Prezydent z pewnością usłyszy głosy i prośby ze 
strony Startowa Powiatowego i przychyli się do pragnień PUP we Włocławku. Według 
Przewodniczącego Rady pracownicy zasłużyli na podwyżki. Te kwoty nie zrujnują budżetu 
miasta. Według Przewodniczącego Rady zostanie to pozytywnie załatwione.  
Radny Tomasz Jezierski odpowiedział na pytanie dotyczące działki na ul. Stodólnej. Na 
dzień dzisiejszy jest podjęta uchwała Rady Miasta o udzieleniu powiatowi włocławskiemu 
bonifikaty w wysokości 99% od ceny sprzedaży. Następnie w dniu 12 lub 14  września 
zostało opublikowane Zarządzenie Prezydenta Miasta o podaniu do publicznej wiadomości, 
że działka ta ma być zbyta w trybie bezprzetargowym. Taki okres trwa 6 tygodni. Wstępny 
termin na podpisanie aktu notarialnego, to jest początek listopada i takie pismo z Urzędu 
Miasta powiat otrzymał łącznie z wyceną działki. Wstępny termin, to jest początek listopada. 
Pozostaje tylko kwestia czy Prezydent przystąpi do tego aktu, ponieważ to wszystko już 
zależy od niego.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jest jeszcze trochę czasu na te sprawy. Przewodniczący 
Rady zapytał czy są jeszcze głosy w dyskusji?   
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 27 października 2017 r. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego 
działalności w okresie od dnia 22 września 2017 roku do dnia 18 października 2017 roku.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 
października 2017 roku do dnia sesji oraz Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku 
z jego działalności w okresie od dnia 22 września 2017 roku do dnia 18 października 2017 
roku stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 
października 2017 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
     
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu 

Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów ustawy z dnia 15 kwietnia 
2011 roku o działalności leczniczej Rada Powiatu we Włocławku nadaje Statut 
Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. Do 
projektu uchwały otrzymaliście Państwo kserokopię uchwały nr 29/17 Rady Społecznej przy 
Samodzielnym Publicznym Zespole Przychodni Specjalistycznych we Włocławku z dnia 
28 września 2017 r. w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zmiany Statutu SPZPS we 
Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji Zdrowia i  Spraw 
Społecznych poinformował, że w dniu 20 października 2017 roku odbyło się posiedzenie 
Komisji, podczas którego komisja analizowała  projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 
nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku. Komisja zwróciła uwagę na dwa błędy formalnej oraz jedną kwestię 
merytoryczną. W związku  powyższym komisja podjęła następujące poprawki do w/w 
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projektu uchwał: 
1. w tytule projektu uchwały  uzupełnić nazwę organu tj. „Rady Powiatu we 

Włocławku”; 
2. uzupełnień numerację w paragrafach projektu uchwały  tj. po §3 wpisać §4;  
3. zmienić zapis §11 ust.6 projektu  Statutu Samodzielnego Publicznego Zespołu 

i Przychodni Specjalistycznych we Włocławku „Rada Powiatu w okresie kadencji 
może dokonywać zmian w składzie Rady Społecznej(…)” na „Rada Powiatu 
w okresie kadencji dokonuje zmian w składzie Rady Społecznej(…)”. 

 Jednocześnie Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku wraz z zaproponowanymi poprawkami. Komisja wnioskuje 
do Wysokiej Rady o uwzględnienie  przedstawionych poprawek i podjęcie przedłożonego 
projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Dębicka – Dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, która 
ustosunkuje się do głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radny Karol Matusiak poprosił o określenie na czym polegają te zmiany, w jaki sposób 
zmienił się statut w porównaniu do poprzedniego? 
Pani Agnieszka Jończyk – przedstawiciel SPZPS we Włocławku poinformowała, że 
poprzednia wersja ustawy o działalności leczniczej nakładała wprowadzenie podmiotu 
leczniczego przedsiębiorstw. Ta ustawa zlikwidowała te przedsiębiorstwa w związku z tym, 
trzeba było je wykreślić ze statutu. Jest obowiązek umieszczenia w statucie zadań rady 
społecznej. Tych zadań nie było umieszczonych. W ośrodku rehabilitacji dzieci 
niepełnosprawnych była działalność szpitalna, hotelowa. Fundusz zaostrzył przepis 
w związku z tym te dzieci są leczone ambulatoryjnie, a nie stacjonarnie. Mogą korzystać 
z wyżywienia i hotelu tylko jako usługi. Wykreślono opiekę stacjonarną. Ponadto są dopisane 
zadania rady społecznej, w poprzednim statucie tego nie było.  
Wobec braku głosów w dalszej dyskusji, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 
poprawek zgłoszonych przez Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych: 
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań i Panów Radnych jest za tym, aby w tytule projektu 
uchwały  uzupełnić nazwę organu tj. „Rady Powiatu we Włocławku i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu nawy organu w projekcie uchwały.  

 
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań i Panów Radnych jest za tym, aby uzupełnić 
numerację w paragrafach projektu uchwały  tj. po §3 wpisać §4 i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o uzupełnieniu numeracji paragrafów.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Pań i Panów Radnych jest za tym, aby zmienić zapis §11 
ust.6 projektu Statutu Samodzielnego Publicznego Zespołu i Przychodni Specjalistycznych 
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we Włocławku „Rada Powiatu w okresie kadencji może dokonywać zmian w składzie Rady 
Społecznej(…)” na „Rada Powiatu w okresie kadencji dokonuje zmian w składzie Rady 
Społecznej(…)”i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
powiatu postanowiła o zmianie zapisu §11 ust.6 projektu Statutu Samodzielnego Publicznego 
Zespołu i Przychodni Specjalistycznych we Włocławku na zapis: „Rada Powiatu w okresie 
kadencji dokonuje zmian w składzie Rady Społecznej(…)”. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jeszcze pytania, uwagi do projektu uchwały? 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych, jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2017 roku w sprawie nadania Statutu 
Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu 
Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we Włocławku stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2017 roku w sprawie nadania 
Statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w sprawie 

określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 525.247 zł na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2017 roku. Sposób 
przeznaczenia środków PFRON pokazuje załącznik do projektu uchwały. Do projektu 
uchwały dołączony jest protokół nr 4/2017 z posiedzenia Powiatowej Społecznej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 11.10.2017 roku. 
Przewodniczący Rady poprosił o poprawienie publikatora, gdzie jest mowa o ustawie 
o samorządzie powiatowym, tj. w miejsce (Dz. U. z 2016 r, poz.814, 1579 i 1948, z 2017 r. 
poz. 730 i 935)  należy wpisać (Dz. U. z 2017 r., poz. 1868). 
Tekst jednolity ustawy o samorządzie powiatowym wszedł  w życie z dniem 9 października 
2017 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Zdrowia i  Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad  projektem uchwały. 
Pana Romana Gołębiewskiego – Przewodniczącego Komisji Zdrowia i  Spraw 
Społecznych poinformował, że w dniu 20 października 2017 roku odbyło się posiedzenie 
Komisji, podczas którego komisja  analizowała  projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady 
Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor PCPR 
we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli 
odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Wobec 
braku pytań Przewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
proszę o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały – daty 27 października  2017 r.  
Panie i Panowie radni, kto jest za podjęciem uchwały wraz ze zmianą dotyczącą publikatora 
ustawy o samorządzie powiatowym i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2017 r. w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych 
w 2017 roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2017 
roku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2017 r. w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób 
Niepełnosprawnych w 2017 roku stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 
9. Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 
2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na  lata 2017 – 2026.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali  autopoprawkę  do projektu uchwały wraz 
z tekstem jednolitym. Autopoprawka nie była przedmiotem obrad Komisji Budżetu 
i Finansów. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jan Krzyżanowski – Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 października 2017 
roku analizowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2026.  
Pytania dotyczyły nadwyżki budżetowej. Po dyskusji komisja jednogłośnie, siedmioma 
głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Iga Przystałowska  – Skarbnik 
Powiatu, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na 
pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 
projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – daty 27 października 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał  Radnych, jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
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Za-14 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 27 października 2017 r. w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2026 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2026 stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2017 r. w sprawie zmiany 
uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 
– 2026 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).   
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą w planie 
dotacji oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali  autopoprawkę  do projektu uchwały wraz 
z tekstem jednolitym. Autopoprawka nie była przedmiotem obrad Komisji Budżetu 
i Finansów. 
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali  autopoprawkę  do projektu uchwały wraz 
z tekstem jednolitym. Autopoprawka nie była przedmiotem obrad Komisji Budżetu 
i Finansów. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Romana Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 października 2017 
roku analizowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  Dyskusja dotyczyła: wielkości subwencji oświatowej 
w roku 2017 i na rok 2018, źródeł pokrycia deficytu, wielkości dotacji celowej z budżetu 
państwa z zakresu administracji rządowej.  Po dyskusji komisja jednogłośnie, siedmioma 
głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Iga Przystałowska  – Skarbnik 
Powiatu, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na 
pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 
projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – daty 27 października 2017 r.  
Przewodniczący Rady zapytał  Radnych, jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-14 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2017 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
2017 r została podjęta.   
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2017 r. stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 października 2017 r. w sprawie zmiany 
uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2017 r. stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 
11. Informacja Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych składanych przez osobowy zobowiązane 
co roku za rok miniony oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach 
majątkowych złożonych w ciągu roku, w innych terminach, w związku ze 
zdarzeniami, z których wynika obowiązek złożenia oświadczenia majątkowego.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że przedłożona informacja dotyczy analizy 
oświadczeń majątkowych złożonych do Starosty Włocławskiego przez członków zarządu 
powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierowników jednostek organizacyjnych 
powiatu, osoby zarządzające i członków organu zarządzającego powiatową osobą prawną 
oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu starosty.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Starosta, który ustosunkuje się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 27 października 2017 roku Informację Starosty Włocławskiego uwzględniająca 
wyniki analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych składanych przez osobowy 
zobowiązane co roku za rok miniony oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach 
majątkowych złożonych w ciągu roku, w innych terminach, w związku ze zdarzeniami, 
z których wynika obowiązek złożenia oświadczenia majątkowego. 
Informacja Starosty Włocławskiego uwzględniająca wyniki analizy danych zawartych 
w oświadczeniach majątkowych składanych przez osobowy zobowiązane co roku za rok 
miniony oraz analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych złożonych w ciągu 
roku, w innych terminach, w związku ze zdarzeniami, z których wynika obowiązek złożenia 
oświadczenia majątkowego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
12. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotycząca analizy 

oświadczeń majątkowych złożonych w 2016 r. i 2017 r. przez radnych Rady Powiatu 
we Włocławku.   

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z dyspozycją art. 25 c ust. 1 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym radni powiatu zostali zobowiązani do 
złożenia oświadczenia o swoim stanie majątkowym. Przewodniczący Rady, jako podmiot 
dokonujący analizy oświadczeń majątkowych, w terminie do dnia 30 października 2017 roku 
został zobowiązany do przedstawienia Radzie Powiatu informacji o: 
1) osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
2) nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych  wraz 
z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 
3) działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 
oświadczeniach majątkowych. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż dokonał analizy oświadczeń majątkowych złożonych 
przez radnych Rady Powiatu we Włocławku w roku 2016 i w roku 2017. Analizując treść 
oświadczenia, poddał badaniu wszystkie dane dotyczące: poszczególnych składników, 
dochodów, zobowiązań lub wierzytelności pieniężnych oraz porównałem złożone 
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oświadczenie majątkowe i kopię PIT z poprzednimi oświadczeniami i kopią PIT.  
Przewodniczący sprawdził  również czy każda z rubryk została wypełniona w sposób zupełny 
i czy osoba składająca oświadczenie dopełniła obowiązku zgodnie z wymogami zachowania 
staranności oraz czy została wyraźnie określona przynależność poszczególnych składników 
majątkowych, dochodów i zobowiązań do majątku odrębnego i majątku wspólnego 
małżonków.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi, pytania do przedłożonej informacji?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła 
w dniu 27 października 2017 roku Informację Przewodniczącego Rady Powiatu we 
Włocławku dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych złożonych w 2016 r. i 2017 r. przez 
radnych Rady Powiatu we Włocławku.   
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku dotyczącą analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych w 2016 r. i 2017 r. przez radnych Rady Powiatu we Włocławku 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
13. Zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
–zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona 
odpowiedź na piśmie. Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożone w trakcie obrad 
rady zapytania, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego 
członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej 
sesji, w trakcie której została zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna 
lub mało precyzyjna może ponowić swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie złożyli zapytań.  
 
14. Interpelacje radnych.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją. Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje 
z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona odpowiedź na piśmie.  
Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożoną w trakcie obrad rady interpelację, 
udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu 
bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie 
której została zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało 
precyzyjna może ponowić swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
15. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy w tym punkcie porządku obrad chcieliby złożyć 
wnioski bądź oświadczenia? Radni nie złożyli wniosków, oświadczeń.  
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16. Zamknięcie XXVIII Sesji Rady Powiatu.  
  
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia  27 października  
2017 roku o godzinie 1503  zamknął obrady XXVIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 

 
 
 
Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Wierzowiecki 
 

        Sekretarz obrad  
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     Karol Matusiak 
 

 
          Sekretarz obrad  
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